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"Podnieś rękę Boże Dziecię, 
błogosław Ojczyznę miłą, 

w dobrych radach, w dobrym bycie, 
wspieraj jej siłę swą siłą. " 

Pragnieniem moim jest, 
aby słowa tej staropolskiej 
kolędy stały się życzeniami 
dla wszystkich mieszkańców 
naszej gminy. 
Oby nowo narodzona dziecina 
błogosławiła Państwu 
l mnze w pracy, 
w codziennym życiu, 
a wszelkie troski były chwilami, 
radość zaś niech zagości 
w Państwa sercach, 
rodzinach i domach. 
Niech w Nowym Roku 
realizują się Państwa plany 
i zamierzenia, 
spełniają pragnienia i marzenia, 
a słowa sługi Bożego 
kardynała Stefana T1);szyńskiego: 
"Zło dobrem zwyciężaj" 
staną się życiowym drogowskazem. 

Wójt Gminy Śniadowo 
Andrzej Zaremba 

ŚNIADOWIACY W SEJMIE 

Wesofycli Świąt 



Drodzy Czytelnicy! 

Mam ogromną 
przyjemność przekazać Państwu 

kolejny numer naszej gazety w 
tym jakże wyjątkowym 

przedświątecznym okresie. 
Żywię nadzieję, że znajdziecie 
chwilkę czasu na lekturę wielu 
ciekawych artykułów z naszego 
gminnego życia. 

Pragnę również złożyć 

drogim memu sercu wiernym 
Czytelnikom naszego 
miesięcznika najserdeczniejsze 
życzenia cudownych świąt 

Bożego Narodzenia, rodzinnego 
ciepła i wielkiej radości, pod 
żywą choinką dużo prezentów, a 
w Waszych pięknych sercach 
wiele sentymentów, Świąt 
dających radość i odpoczynek 
oraz nadzieję, że Nowy Rok 
będzie szczęśliwszy. 

Z poważaniem 
redaktor naczelny 

Marek Filipkowsld 
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OBCHODY W GIMNAZJUM 

Dnia 10 listopada 2007r. (sobota) w czasie 4 
~odziny lekcyjnej w hali Gimnazj~m w 
Sniadowie odbyła się akademia z okazji Swięta 

Niepodległości. Wszyscy uczniowie (zgodnie z 
oczekiwaniami) przyszli w strojach galowych. 
Organizatorzy tego cudownego przedstawienia to: pan 

ŚWIĘTO 
NIEPODLEGŁOŚCI 

W niedzielę 11 listopada br. w śniadowskim kościele o 
godzinie 12 mieliśmy przyjemność uczestniczyć we 
Mszy Świętej w intencji wszystkich bohaterów 

narodowych i strażaków, którzy swoją działalnością i postawą 
pokazali, jak być patriotą. W obchodach Święta Niepodległości 
uczestniczyły poczty sztandarowe strażaków z całego powiatu. 
Po mszy wszyscy strażacy udali się do GOK w Śniadowie, gdzie 
przygotowano dla nich ciepły posiłek. 

Marek Filipkowski 

Rocznica Odzyskania Niepodległości , 
w Szkole Podstawowej w Sniadowie 

S
zkoła Podstawowa bardzo uroczyście obchodzi święta 
narodowe. Nasi uczniowie już od naj młodszych lat poznają 
historię Ojczyzny. 12 listopada uczciliśmy 89 rocznicę 

Odzyskania Niepodległości przez Polskę. Z tej okazji 
spotkaliśmy się na uroczystym apelu. W tym roku uczniowie 
klasy VI b przedstawili montaż słowno muzyczny pt. ,,0 Polsko, 
święte Twe imię ... ". Szóstoklasistów do występu przygotowały: 
wychowawczyni p. Joanna Wysocka i nauczycielka języka 
polskiego p. Zofia Modzelewska. Muzyczną oprawę 
uroczystości przygotował p. Adam Sagało. Uczniowie stworzyli 
ciekawy obraz historii Polski: czas niewoli, walkę z zaborcą, 
odzyskanie upragnionej wolności. Wszyscy zebrani na 
uroczystości z wielkim skupieniem wysłuchali apelu. Na koniec 
odśpiewaliśmy hymn narodowy . 

Anna Kulesza 
Marek Filipkowski oraz pan Paweł Filipkowski. W tym r-----------------------, 
ważnym, upamiętniającym apelu brali udział uczniowie 
Naszego gimnazjum: Milena Brulińska, Małgorzata 

Ostaszewska, Monika Zaorska, Beata Krajewska oraz 
Łukasz Szabłowski. Wzruszające pieśni zaśpiewała Ewa 
Grochowska. Wykonane dekoracje wspaniale 
odzwierciedlały panujący wokół nastrój i powagę tego 
święta. Wysiłki organizatorów "nie poszły na marne", 
zostały wynagrodzone burzliwymi oklaskami. Niestety, 
mimo tego, iż akademia wyszła wręcz wyśmienicie, to 
uczniowie nie byli zadowoleni z faktu powrotu na 
pozostałe lekcje. 

o Dzwonkawska Karolina 

KRONIKA POLICYJNA 
07.11.2007 - Zalesie Wypychy- groźba karalna; 
12.1l.2007 - Jakać Dworna - przywłaszczenie mienia 
wartości około 4.664 zł; 
13 .1l.2007 - Szczepankowo - nagły zgon; 
22.11.2007 - Osobne - pobicie osoby nie letniej ; 
22.11.2007 - Olszewo - rozpijanie małoletniego; 
27.11.2007 - Śniadowo - kradzież Mienia wartości 2000zł; 
7.12.2007 - Jakać Dworna - nietrzeźwy kierowca; 
13.12.2007 - Mężenin - uszkodzenie mienia wartości 
500zł. 



NOWOROCZNY DAR SERCA 
KWESTA 

W niedzielę 16 grudnia br. odbyła się kwesta przed 
parafialnymi kościołami naszej gminy na rzecz 
dzieci chorych i niepełnosprawnych. 

W kweście uczestniczyli nauczyciele i uczniowie 
Gimnazjum w Śniadowie . Zebrane środki zostaną 
przekazane rodzinom dzieci najbardziej potrzebujących z 
terenu naszej gminy. 

Marek Filipkowski 

Spotkanie z pisarką 

D ry.ia 6 listopada 2007 roku w Publicznej Bibliotece w 
Sniadowie, mieliśmy zaszczyt gościć sławną 

pisarkę Izabelę Sowę. Napisała ona wiele 
interesujących książek, dla odbiorców w różnych 

kategoriach wiekowych. 
Około godziny 12.00 rozpoczęła się rozmowa z 

autorką. Na spotkanie to przybyli uczniowie Gimnazjum w 
Śniadowie z opiekunem panem Markiem Filipkowskim, 
uczestniczyły także osoby zainteresowane jej twórczością. 
Pani Izabela opowiadała nam o swoim ciekawym życiu. 
Szczególnie podobała nam się książka pt. "Smak świeżych 
malin". Opowiada ona o życiu studentów, których 
doświadcza życie. Polecam tą książkę wszystkim tym, 
których doskwiera samotność w długie jesienne wieczory. 
Bardzo zainteresował nas także jej wykład, o pomaganiu 
przez nią zwierzętom. 

Święta Bożego Narodzenia 
niosą ze sobą wiele radości 

oraz refleksji dotyczących 
minionego okresu i planów 

na nadchodzący Nowy Rok. 
W tych wyjątkowych dniach 

chcemy Państwu życzyć wiele 
zadowolenia i sukcesów 

z podjętych wyzwań. 

Zespół redakcyjny 
Naszej Gminy 

Na zakończenie autorka wielu wspaniałych książek 
odpowiadała na pytania młodzieży oraz obecnych tam osób. 
W zamian za to spotkanie, pani Izabela Sowa otrzymała od 
nas drobny upominek w postaci pluszowego misia. 
Myślę, że powinno być więcej takich spotkań z autorami 
książek. 

Monika Zaorska i Małgorzata Huber 

WSZYSTKICH , 
SWI~TYCH 2007 

Nie jest ważna kwota tylko intencja 

Już po raz trzeci w dniu Wszystkich Świętych,l 
listopada br. na cmentarzu parafialnym w Śniadowie została 
przeprowadzona kwesta na rzecz renowacji zabytkowych 
pomników. Kwestowali uczniowie Zespołu Szkolno
Przedszkolnego i Gimnazjum w Śniadowie wraz z 
nauczycielami p. AgnieszkąZarembą i p. Joanną Wysocką. 

Mimo zimna i deszczu hojność odwiedzających 
cmentarz była zaskakująco duża . Do puszek zebrano 1804 zł. 
Za pieniądze zebrane w tym roku zostanie poddany 
renowacji pomnik z 1920r. W latach ubiegłych odnowiony 
został pomnik rodziny Doberskich (w 2005r.) i powstania 
styczniowego 1803r. (w2006r.). 

serdeczne podziękowania wszystkim dobroczyńcom. 3 
Za hojność i troskę o zabytki naszego cmentarz0a 

Agnieszka Zaremba 



ŚWIĄTECZNE 
KONKURSY 

W Szkole Podstawowej w Śniadowie zorganizowane zostały 
dla uczniów konkursy plastyczne, tematycznie związane ze świętami 
Bożego Narodzenia. 
Pierwszym z nich był konkurs religijno- plastyczny przygotowany przez 
p. Agnieszkę Zarembę i ks. Andrzeja Klimaszewskiego 
SZOPKA BOŻONARODZENIOWA. 
W tym konkursie laureatami zostali: miejsce 1 - Weronika Kołaczkowska, 
Piotr Filipkowski, Edyta Kamienowska; 

miejsce 11- Kamil Jadczak, KrzysztofSzabłowski, Natalia Tyszka; miejsce 
111 - Marta Boguska, Paulina Jastrzębska, Beata Jemielity. agrody dla 
uczniów ufundował proboszcz parafii W.N.M.P. w Śniadowie ks. 
Eugeniusz Sochacki. Prace oglądać można w szkole, a w okresie 
świątecznym wystawione będą w kościele parafialnym. 

Konkurs dla uczniów klas O - III BOŻONARODZENIOWA 
POCZTÓWKA przygotowała p. Małgorzata Filipkowska. Uczniowie 
rywalizowali w czterech kategoriach.Laureatami zostali: kategoria klas O 
-Agata Chomontowska -I , Adam Strzeszewski- II, Kamila Kaczmarek
III,wyróżnieni-Aleksandra Jakubiak, Natalia Nieciecka; kategoria klas 1-
Bartosz Bruliński-I, Jakub Piróg-II, Anna Zaorska-III, wyróżnieni-Natalia 
Rutkowska, Izabela Szabłowska; kategoria klas II-Paulina Zalewska
I,Katarzyna Piątkowska-II, Justyna Długokęcka-III, wyróżnieni-Urszula 
Korytkowska,Damian Jastrzębski; kategoria klas lII-Grzegorz 
Mieczkowski-I, Katarzyna Rostkowska-II, Łukasz Jemielity-lII, 
wyróżnieni-Piotr Łada, Piotr Filipkowski, Dorota Ogonowska. Nagrody 
dla uczniów, którzy zajęli I miejsca ufundowała Drukarnia Cyfrowa 
"Eurodruk"Marek Filipkowski, a dla pozostałych dyrektor Zespołu 

Szkolno - Przedszkolnego wŚniadowie p. Małgorzata Gruszczyńska. 
Prace konkursowe można oglądać na szkolnej wystawie. 

Gratulujemy nagrodzonym dzieciom i życzymy im dalszych 
sukcesów w kolejnych konkursach. 

CO W ZAMIAN? 
C zło~owie Szkolnego Koła Caritas działającego przy Gimnazjum 

w Sniadowie brali udział w programie edukacyjno
profilaktycznym "Co w zamian" organizowanym przez Caritas 

Diecezji Łomżyńskiej. Celem programu było uzyskanie informacji o 
zagrożeniach związanych z uzależnieniami, poznanie sposobów 
radzenia sobie z nimi oraz promowanie zdrowego stylu życia bez nałogów 
wśród rówieśników. 
Realizacja programu składała się z trzech etapów: 
I etap gra terenowa zdobycie informacji z zakresu profilaktyki 
II etap konkurs gazetek szkolnych propagowanie szkodliwości używek 
III etap konkurs plastyczny promocja zdrowego stylu życia. 
W konkursie plastycznym wzięło udział 41 uczniów. Wyróżniono prace 
następujących uczniów: 
l. Sylwia Boguska I miejsce 
2. Magdalena Szabłowska 
3. MagdalenaAndrzejczyk 

8
. Karolina Komorowska 

4 5. Marta Szabłowska 
Uczniowie wyróżnieni otrzymali nagrody ufundowane przez 

Caritas Diecezji Łomżyńskiej. 
Praca Sylwii Boguckiej wzięła udział w eliminacjach diecezjalnych, gdzie 
zajęła I miejsce. Serdecznie gratulujemy i życzymy dalszych sukcesów. 

Szkolne Koło Caritas 

RADNY POWIATU 
ŁOMŻYŃSKIEGO 

.-______________ ... Stawiam na decentralizację. 

Od roku jestem 
Samorządowcem i jako Radny 
Powiatu Łomżyńskiego 
reprezentuję 

interesy moich Wyborców. Po 
ciekawych spotkaniach i szczerych 
rozmowach z Mieszkańcami 
wiem, że zmiany w naszym 
regionie są potrzebne, a co 
najważniejsze posiadam 
informacje na jakich zmianach 
zależy Ludziom. 
W związku z tym mam wiele 
pomysłów i niezwykle korzystnych 
koncepcji na prowadzenie polityki 
samorządowej . 

Wierzę, że wraz z kompetentnymi 
ludźmi , na których oddaliście 
Państwo głos w ostatnich 
wyborach, krok po kroku zajmiemy 
się poprawą warunków życia. 

W czym mogępomóc Mieszkańcom Naszego Powiatu, Naszej Gminy. 
W całej machinie biurokracji należy pamiętać o najważniejszym, czyli o Ludziach. 
Często niestety bywa tak, że urzędnik spoglądając zza biurka zapomina dla kogo 
tutaj jest. "Wiem, źe jestem tutaj dla Mieszkańców" 
W radzie powiatu powierzono mi funkcję Przewodniczącego Komisji Budżetu, a to 
oznacza, że w najbliższych latach swój czas wykorzystam na realizację programów 
nowych inwestycji związanych z rozbudową infrastruktury, dróg, kanalizacji, 
modernizacji linii energetycznych. 
Zależy mi na wprowadzeniu w życie każdej możliwości rozwoju, która służy 

aszym Mieszkańcom. 
Kolejnym moim celem jest przybliżanie spraw lokalnych, tak aby każdy 
zainteresowany miał moźliwość uczestniczenia w decyzjach władz lokalnych. 
Właśnie dlatego pełnię dyżury w czasie których z przyjemnością spotykam się z 
Państwem i poznaję postulaty płynące bezpośrednio od Mieszkańców. 

Jakie plany ... 
Zależy mi na przejrzystości, transparentności życia samorządowego. Planuję 
zmodernizować poprzednie biuletyny informacyjne starostwa w taki sposób aby nie 
było to pochwalne pismo na rzecz "pięknego starosty ... pięknej rady powiatu", ale 
by stało się wiarygodnym źródłem 
informowania Mieszkańców o życiu powiatu. Już wkrótce możecie się Państwo 
spodziewać miesięcznika! kwartalnika, w którym znajdziecie ciekawe artykuły, 
wywiady, informacje pokazujące powiat od różnych stron. Planuję również 
uporządkować witrynę internetową, tak by można było swoją aktywność 
spożytkować na lokalnym forum internetowym. 
Jestem przekonany, że obecna kadencja przyniesie korzystne zmiany dla naszego 
regionu. Aby takie zmiany nastąpiły potrzebna jest decentralizacja decyzji i 
umoźliwienie sprawnego procesu zarządzania samorządowcom, którzy przecież 
najlepiej znaj ą potrzeby Mieszkańców. 

" W całej machinie biurokracji należy pamiętać o najważniejszym -
o ludziach. 
Niestety bywa tak, że urzędnik spoglądając zza biurka, zapomina 

dla kogo tutajjest. 
Dlatego często powtarzam sobie - Tomek, jesteś tutaj dla 

mieszkańców, a nie mieszkańcy dla ciebie". 



OGŁOSZENIE 
BEZPŁATNE 

PRACA 
DLA 

CIEBIE 

FIRMA 
CASE FACTORY S.A. 

Śniadowo 
ul. Kolejowa 19 

Poszukuje pracowników 
do produkcji. 

tel. (086) 473 84 29 

XII SESJA 
RADYGMINY 

Odbyła się 8 listopada o godz. 9.00 
w Gminnym O środku Kultury w 
Śniadowie . 

Po powitaniu i przedstawieniu 
porządku obrad przewodniczący rady 
gminy Zdzisław Zaremba poprosił radnych 
o przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
Podczas głosowania za przyjęciem 
protokołu głosowało 10-ciu radnych, 2-ch 
radnych wstrzymało się od głosu. 

PYTANIA RADNYCH 
Następnie przewodniczący rady 

zapytał radnych, czy ktoś chce zgłosić 

wnioski, zapytania i interpelacje. 
Pan Skubich zapytał, kiedy będzie 

uzupełniony BlP Urzędu Gminy Śniadowo , 
bo ostatnie wpisy są nieaktualne, kiedy 
będzie można przyłączyć się do kanalizacji, 
czy pieniądze (40 OOOzł) przeznaczone na 
remizę zostały wydatkowane, co wójt 
przekazał zakładowi komunalnemu, jakie 
budynki? 

Pan Igielski zapytał, kiedy będzie 
wyremontowana droga Jemielite Stare 
Sierzputy Marki, Duchny Stare, do końca 
września miały być oczyszczone stawy? 

Pan Malinowski poprosił o 
bardziej konkretne objaśnienia do budżetu 
gmin y, zapytał ile kamer jest 
zainstalowanych na zewnątrz urzędu, czy 
jest rejestrator dobowy czy tylko w 
godzinach pracy, czy w szkole 

podstawowej jest palarnia? 

DZIAŁALNOŚĆ 
WÓJTA MIĘDZY 

SESJAMI 
Przewodniczący rady poprosił 

wójta o poinformowanie o swojej 
działalności między sesjami. 
Wójt poinformował zgromadzonych: 
a) o wydaniu zarządzeń: 
l. Zarządzenie Nr 44/07 z dnia 28 września 
2007 roku w sprawie zmian w budżecie 
gminy na 2007 rok. 
2 . Zarządzenie Nr 45/07 z dnia 02 
października 2007 roku w sprawie 
określenia sposobu wykonania uchwał 
Rady Gminy Sniadowo. 
3. Zarządzenie Nr 46/07 z dnia 16 
października 2007 roku w sprawie 
powołania Komisji Przetargowej do oceny i 
wyboru najkorzystniejszej oferty w 
postępowaniu prowadzonym w trybie 
przetargu nieograniczonego o wartości 

szacunkowej powyżej 14 000 euro i poniżej 
kwot określonych w przepisach wydanych 
na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy z dnia 29 
stycznia 2004 r. Prawo zamówień 

publicznych na wykonanie modernizacji 
odcinków dróg powiatowych położonych 
na terenie gminy Śniadowo w miej scowości 
Stare Duchny i Śniadowo, ul. Kolejowa. 
4. Zarządzenie Nr 47/07 z dnia 16 
października 2007 roku w sprawie 
powołania Komisji Przetargowej do oceny i 
wyboru najkorzystniejszej oferty w 
postępowaniu prowadzonym w trybie 
przetargu nieograniczonego o wartości 

szacunkowej powyżej 14 000 euro i poniżej 
kwot określonych w przepisach wydanych 
na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy z dnia 29 
stycznia 2004 r. Prawo zamówień 

publicznych na opracowanie dokumentacji 
projektowej przebudowy dróg gminnych 
położonych na terenie gminy Śniadowo. 
5. Zarządzenie Nr 48/07 z dnia 19 
października 2007 roku w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2007 rok. 
B) uczestnictwo w szkoleniach 
i spotkaniach: 
l . 30 września 2007 r. Stacja Narciarska 
Rybno III edycja akcji "Polska Biega". 
2. 2 października 2007 r. Warszawa 
konferencja podsumowanie programu 
"Wsparcie regionalnych i lokalnych 
spo ł eczności w przeciwdziałaniu 

narkomanii na poziomie lokalnym" 
3. 3 października 2007 r. Łomża spotkanie 
informacyjne dotyczące możliwości 
aplikowania o środki finansowe z 
Europejskiego Funduszu Społecznego w 
ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki na lata 2007-20 13. 
4. 10 października 2007 r. Białystok 

konferencja "Działania Rządu na rzecz 
osób niepełnosprawnych" 
5. 13 października 2007 r. Łomża spotkanie 
z Prezydentem RP prof. Lechem 
Kaczyńskim . 

6. 15 października 2007 r. Zespół Szkolno-

Przedszkolny w Śniadowie - Dzień 
Edukacji Narodowej . 
7. 15 października 2007 r. Łomża 

inauguracja roku akademickiego w Zespole 
Szkół Weterynar y jn y ch 
Ogólnokształcących. 
8. 23 października 2007 r. Stare Ratowo 
zebranie wiejskie. 
9 . 30 października 2007 r. Łomża 
Prokuratura Okręgowa konferencja. 
10. 30 października 2007 r. Gimnazjum w 
Śniadowie spotkanie - Gminny Szkolny 
Związek Sportowy. 
11 . 30 października 2007 r. Gminny 
Ośrodek Kultury - rozstrzygnięcie 
konkursu na logo GOK-u. 
12 . 6 listopada 2007 r. Białystok 

konferencja - "Wdrażanie Regionalnego 
Programu Operacyjnego Województwa 
Podlaskiego na lata 2007 -2013. 

WYSTĄPIENIE 

KOMENDANTA 
POLICJI 

Komendant policji Mirosław 

Rozumek poinformował, iż jest na etapie 
reorganizacji pracy komendy. 

"Jeżdżę do każdej gminy i zbieram 
informacje od mieszkańców, jakie są ich 
oczekiwania, co do pracy komendy. W 
państwa gminie w komisariacie jest wolny 
wakat, który będzie na pewno obsadzony. 
Więcej czasu będziemy poświęcali na pracę 
w terenie. Będą specjalne oddziały, które w 
wyznaczone dni będą patrolować teren 
gminy. Czy państwo potrzebują takiego 
wsparcia w formie specjalnych oddziałów, 

oczekuję na pytania. Pan wójt chciał, aby na 
terenie Śniadowa było więcej patroli 
pieszych i takie będąjuż w listopadzie". 

Wójt gminy Andrzej Zaremba 
dodał: 

"Ja zgłosiłem panu komendantowi 
taką potrzebę i poprosiłem o piesze patrole, 
jak również, że jest za mało na naszym 
terenie policjantów." 
Następnie przewodniczący rady Zdzisław 
Zaremba podziękował komendantowi 
policji za przybycie. 

ZMIANY W 
BUDŻECIE GMINY 

NAROK 2007 
Skarbnik przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2007 rok i udzieliła objaśnień. 
W planie dochodów budżetowych 

dokonano zmian polegających na ogólnym 
jego zwiększeniu na kwotę 85 299 zł z 
następujących przyczyn: 
-kwota l 200 zł darowizny mieszkańców na 
budowę przyłączy wodociągowych i 
kanalizacyjnych; 

Relacje z sesji rady gminy 0 
przygotowywane są na podstawie 5 
protokołów z posiedzeń rady. 



-kwota 384 zł darowizna flrmy na straże, 
-kwota 17 485 zł zwiększenie dochodów z 
tytułu większych wpływów do budżetu 

dochodów przekazywanych przez Urząd 
Skarbowy z podatku od czynności 
cywilnoprawnych, podatku od spadków i 
darowizn oraz udziału gminy w podatku 
dochodowym od osób prawnych, 
-kwota 64 808 zł to zwiększenie subwencji 
ogólnej z Ministerstwa Finansów jako 
coroczne uzupełnienie dochodów gmin 
pochodzące z rezerwy budżetu państwa, 

-kwota 422 zł to zwiększenie z tytułu 
różnych dochodów (zwrot od dłużników 
zaliczek alimentacyjnych oraz dochód 
przekazany przez PUW tytułem refundacji 
poniesionych kosztów uzyskania danych 
do systemu informatycznego w 
jednostkach OPS). 
W planie wydatków budżetowych 
dokonano następujących zmian: 
-dział "Handel" zmniejszono wydatki w 
kwocie 5 000 zł planowanych na 
modernizację targowiska gminnego w 
Śniadowie, 
-dział "transport i łączność" zwiększono 
wydatki w kwocie 4 320 zł za usługę 
wynajmu skraplarki do remontu dróg 
gminnych o nawierzchni utwardzonej , 
kwota 35 000 zł na roboty związane ze 
zwiększeniem zakresu rzeczowego 
modernizacji dróg gminnych ujętych wpoz. 
7 załącznika "Zadania inwestycyjne w 2007 
roku" oraz zmniejszono o 30 000 zł wydatki 
na modernizacje drogi gminnej we wsi 
Szczepankowo, 35 000 zł na wykonanie 
zatoki przystankowej przy Szkole 
Podstawowej w Śniadowie oraz kwota 3 
137 zł zmniejszono wydatki na 
modernizację dróg powiatowych 
(dokonano przeniesień wydatków 
polegających na zwiększeniu na ulicę 
Kolejową w Śniadowie oraz zmniejszeniu 
na drogę we wsi Stare Duchny), 
-dział "Administracja publiczna" 
zmniejszono wydatki w ogólnej kwocie 7 
650 zł, w tym kwota l 208 zł na instalację 
telewizji dozorowej w Urzędzie Gminy 
oraz kwota 6 442 zł na planowany zakup 
kserokopiarki , dokonano natomiast 
zwiększenia wydatków na wynagrodzenia 
kwota 42 000 zł, składki na ubezpieczenie 
społeczne kwota 7 500 zł oraz Fundusz 
Pracy w związku z większą niż planowaną 
ilością pracowników grupy robót 
publicznych i interwencyjnych qraz kwota 
10 820 zł na wynagrodzenia bezosobowe 
osób zatrudnionych na podstawie umowy 
zlecenia, ponadto dokonano zwiększeń 
wydatków na energię kwota 2 000 zł oraz 
na badania lekarskie i zakup artykułów 
biurowych kwota 800 zł, dokonano 
również zwiększeń wydatków w kwocie 10 
000 zł na promocję gminy, 
-dział "Bezpieczeństwo publiczne i 
ochrona przeciwpożarowa" w kwocie 958 
zł zwiększono wydatk i na zakup 
materiałów do instalacji agregatu 

0
rądotwórCZego oraz kwota 9 000 zł 

6 na wykonanie audyt9w dociepleń 
budynków remizy w Sniadowie, w 

Szczepankowie oraz świetlicy w Ratowie 
Piotrowie, 
- dział "Oświata i wychowanie" w szkołach 
podstawowych zmniejszono wydatek na 
dostosowanie dokumentacji technicznej 
pod budowę Sali sportowej przy Szkole 
Podstawowej wSzczepankowie 8 000 zł a 
zwiększono na dodatki mieszkaniowe i 
wiejskie I 200 zł, wynagrodzenia 33000 
zł, składki na ubezpieczenie społeczne oraz 
Fundusz Pracy 3 250 zł jak również na 
energię i usługi 3 000 zł, w zerówkach przy 
Szkole Podstawowej wŚniadowie 
zmniejszono na wynagrodzenia 4000 zł a 
zwiększono na dodatki mieszkaniowe i 
wiejskie , wynagrodzenia, składki na 
ubezpieczenie społeczne i Fundusz Pracy w 
szkołach w Uśniku oraz Szczepankowie 
ogółem 2 040 zł, w przedszkolu 
zmniejszono na wynagrodzenia, składki na 
ubezpieczenie społeczne oraz zakupy 
materiałów w kwocie 17 500 zł a 
zwiększono na zakup środków żywności 3 
000 zł, w gimnazjum zwiększono natomiast 
na wynagrodzenia 42 000 zł, 

- przeniesiono wydatki między paragrafami 
na przeciwdziałanie alkoholizmowi 
zmniejszając na zakupy, a zwiększając na 
wynagrodzenia w formie umów zleceń i 
umów o dzieło kwota 5 000 zł, 
- dział "Pomoc społeczna" zmniejszono 
wydatki o kwotę 1002 zł na zakup sprzętu 
komputerowego do realizacji świadczeń 

rodzinnych, 
- w świetlicy szkolnej przy Szkole 
Podstawowej w Śniadowie zmniejszono o 
10 000 zł wydatki na wynagrodzenia 
pracownika, 
- zwiększono 04 000 zł wydatki na energię 
oświetlenia ulicznego oraz 500 zł na 
zakupy, 
- w dziale "Kultura i ochrona dziedzictwa 
narodowego" zmniejszono o 10 000 zł 
wydatki na budowę budynku oświatowo 
kulturalnego w Śniadowie a zwiększono na 
dotację podmiotową dla funkcjonowania 
samorządowej instytucji kultury GOK w 
kwocie 6 000 zł, 
- w dziale ,,Kultura flzyczna i sport" 
zmniejszono wydatki na budowę 
wielofunkcyjnego boiska sportowego dla 
dzieci i młodzieży w Śniadowie 10 000 zł, a 
zwiększono na zakupy, energię oświetlenia 
boiska sportowego oraz na usługi 

sędziowskie ogółem 4500 zł . 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił 
radnych o podjęcie uchwały. 

Podczas głosowania za podjęciem uchwały 
opowiedziało się 9 radnych, wstrzymało się 
3 radnych. 
Uchwała Nr XIIl65/07 stanowi załącznik 
do protokołu . 
Przewodniczący Rady stwierdził , że 

uchwała została podjęta. 

PUNKTY SPRZEDAŻY 
ALKOHOLU 
Przewodniczący rady przedstawił 

projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

ustalającej liczbę punktów sprzedaży 
napojów alkoholowych. 

Radny Paweł Kończyk zapytał, 
czy już są osoby zainteresowane tymi 
punktami? 

Wójt odpowiedział : "W tej chwili 
dwie osoby wystąpiły o zgodę na sprzedaż 
alkoholu. Komisja odpowiada, że ze 
względu na wyczerpany przydział wyraża 
negatywną opinię. W tej chwili dwóch 
sprzedawców złożyło podania i zostały 

negatywnie zaopiniowane. Ale mamy 
gastronomiczne punkty sprzedaży i limit 
nie został wyczerpany. Ja państwu 

proponuję, żeby zwiększyć nie o 2 punkty 
ale o 3 punkty, żeby l punkt mieć w 
rezerwie. W gestii Rady Gminy jest decyzja 
o zmianie liczby punktów sprzedaży 
alkoholu." 

Pan Igielski powiedział: "Po co 
ustalać limity, są dwie osoby, przedstawić 
które to są i radni zdecydują czy przyznać, 
czynie? 

Pan Skub ich przytoczył fragment 
gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych 
na rok 2007: "W myśl ustawy o 
wychowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi organy 
rządowe i jednostki samorządu 

terytorialnego są zobowiązane do 
podejmowania działań zmierzających do 
ograniczenia spożycia napojów 
alkoholowych oraz zmiany struktury ich 
spożywania" . 

Wójt odpowiedział na pytanie 
pana Igielskiego: 

"Rada Gminy jest władna w myśl 
tej ustawy, którą pan Skubich cytował w 
ustaleniu limitu sprzedaży punktów 
alkoholowych. Komisja opiniuje dane 
podanie i ja na podstawie opinii komisji 
przyznaję koncesję na sprzedaż na rok lub 2 
czy 3 lata. Chciałem również powiedzieć, 
że od ilości sprzedaży gmina otrzymuje 
środki , właśnie ta komisja, z której między 
innymi pan korzysta z tych środków panie 
Skubich. Z tych pieniędzy ostatnio 
kupiliśmy sprzęt dla ośrodka zdrowia w 
Śniadowie, w Szczepankowie, Pan jeździ z 
dziećmi na basen. Ilość punktów nie daje 
gwarancji zmniejszenia spożycia. 

Pan Zalewski powiedział : 
"Chciałbym usłyszeć opinię komisji w tej 
sprawie, czy jest za czy przeciw. 

Wójt odpowiedział, że komisja 
jest za zwiększeniem punktów. 

Pan Skubich powiedział: 

"Proszę powiedzieć , z których 
pieniędzy ja korzystam, to jest obraza, które 
pieniądze wziąłem, przecież ja jako radny 
nie mogę brać żadnych pieniędzy z gminy. 
Proszę o przygotowanie na następną sesję, 
które pieniądze wziąłem w ciągu tego roku i 
ostatnich lat." 

Przewodniczący zapytał, czy są 
propozycje, by zmienić na inną ilość 
punktów? 



PODSUMOWANIE DZIAŁALNOŚCI 
RADY GMINY I WÓJTA GMINY ŚNIADOWO 

ROK 2007 

Szanowni Państwo, w tym dodatku do gazety Nasza Gmina pragniemy przedstawić roczne 
dokonania Rady Gminy Śniadowo i Wójta Gminy Śniadowo. Uważamy, że tego typu informacja jest z 
punktu widzenia obiektywnej, rzetelnej i uczciwej oceny pracy wymienionych wcześniej podmiotów 
konieczna. Prezentacja ta będzie miała charakter czysto informacyjny, nie pojawią się żadne 
subiektywne opinie i komentarze. Mam nadzieję, iż tego typu publikacja będzie ukazywać się pod koniec 
każdego roku, co pozwoli wszystkim mieszkańcom gminy Śniadowo zdobyć pełną informację o 
autentycznym stanie gminy i jej rozwoju w wielu dziedzinach naszego współczesnego życia. 

DROGI 

Projekt "Przebudowy dróg gminnych na terenie 
gminy Śniadowo" jest współfinansowany ze środków 
Unii Europejskiej z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego i budżetu państwa w ramach ZPORR. 
W roku 2007 wyasfaltowano drogi w poszczególnych 
miej scowościach : 

1. Wierzbowo, 
2.UśnikDwór- Uśnik Wierzbowo, 
3.Stare Konopki - Zagroby, 
4. Wszerzecz Kolonia, 
5.Duchny Młode, 

6. Stare Duchny, 

7 . Jastrząbka Młoda, 

8. Jakać Borki, 

Marek Filipkowski 

10. Śniadowo - ulice: Skowronki, Kolejowa, 
Cmentarna, Nowa, Ratowo Stare, Sapki, odcinek od 
kościoła do cmentarza przy plebanii, odcinek przy hali 
gimnastycznej gimnazjum, odcinek od ul. Rynek do ul. 
N owej , odcinek ul. Szerokiej do warsztatu 
samochodowego. 

Ogółem położono asfalt na długości prawie 12 
km. Roboty rozpoczęto 9 lipca 2007 roku i kolejnych 
latach będą kontynuowane. 

Poniżej prezentujemy Państwu zdjęcia stanu przykładowych dróg gminnych przed asfaltowaniem, 
w czasie remontu i po modernizacji. 
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OŚWIETLENIE, REMONTY POMIESZCZEŃ 

Na wniosek Rady Gminy Wójt Gminy Śniadowo przeprowadził modernizacje oświetlenia w wielu 
miejscowościach, a także założył nowe ciągi lamp oświetleniowych w poniższych miejscach: 
- część wsi Wierzbowo ("Małe Wierzbowo"), 
- w Śniadowie ulice -Skowronki, Milewek, 
- skrzyżowanie drogi wojewódzkiej i powiatowej (kierunek Chomentowo). 

Dokonano remontu trzech pomieszczeń w Urzędzie Gminy w Śniadowie, założono w budynku 
klimatyzacj ę w celu poprawienia komfortu pracy pracownikom i petentom. 
W trosce o bezpieczeństwo zainstalowano także monitoring (szesnaście kamer - wewnętrznych i zewnętrznych). 

Do remizy strażackiej w Szczepankowie przeprowadzono ze Szkoły Podstawowej w Szczepankowie linię 
ciepłowniczą, co pozwoli obniżyć dotychczasowe wysokie koszty ogrzewania strażackich pomieszczeń za 
pomocą elektrycznych konwektorów, które zostały przeniesione do remizy w Jastrząbce Młodej. 

, Str. 3 



PRZYSTANKI 
Mając na uwadze 

bezpieczeństwo i wygodę dzieci 
_____ dojeżdżających do szkół, Wójt 

Gminy Śniadowo Andrzej 
Zaremba zakupił 20 metalowych 
przystanków autobusowych, 
które zostały rozlokowane na 
terenie całej gminy. W grudniu 
wójt przy zakupie kolejnych 25 
przystanków wynegocjował 

obniżenie ceny o 5 tys. złotych. 

Po przeprowadzeniu 
niezbędnych procedur prawno
finansowych będą one 
zainstalowane w kolejnych 
miejscowościach. 

PO.JEMNIKI NA PIASEK I EAWKI 

4 września br. na terenie gminy 
pojawiły się dwie drewniane 
ławki zakupione przez Wójta 

Gminy Śniadowo . Kolejne dwie ławki 
zostały postawione przed pomnikiem 
Jana Pawła II, dwie ustawiono przed 
budynkiem urzędu gminy, zaś sześć 
trafiło do śniadowskiego parku. 

a każdą ławkę wydano około 300 zł. 
Przed ubiegłoroczną zimą 

wójt zakupił pojemniki na piasek, 
które zostały umIeszczone w 
miejscach , gdzie można 
zaobserwować wzmożony ruch 

KANALIZAC.JA 

R da Gminy i Wójt Gminy Śniadowo 
realizując inwestycję, wykonali sieć 

analizacji głównej oraz rozdzielczej 
zakończonej studniami rewizyjnymi na 
poszczególnych posesjach objętych projektem, 
co stworzyło użytkownikom dogodne warunki 
podłączeń budynków mieszkalnych do 
kanalizacji. II etap budowy kanalizacji 
sanitarnej w Śniadowie ukończono 14 listopada Ie'f~&:" 
2007 roku. 
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Pr~ewodniczący zaproponował, by 
zwIększyć do 9 punktów, wójt do 10 
punktów, Pan 19ielski do 11 punktów. 
Podczas głosowania za zwiększeniem 
punktów na 9 opowiedziało się 3-ch 
radnych, za zwiększeniem punktów na 
10 opowiedziało się 4-ch radnych, za 
zwiększeniem punktów na 
11 opowiedział się 1- n radny, przeciw 
głosowało 2-ch radnych, od głosowania 
wstrzymało się 2-ch radnych. 
Następnie Przewodniczący Rady 
po~rosił radnych o podjęcie uchwały ze 
zrruaną· 

Podczas głosowania za podjęciem 
uchwały opowiedziało się 5-ciu 
radnych, wstrzymało się 5-ciu radnych, 
przeciw było 2-ch radnych. 
Uchwala Nr XII/66/07 stanowi 
załącznik do protokołu . 

Przewodniczący rady stwierdził, że 

uchwała z poprawką została podjęta. 

ODPOWIEDZI 
WÓJTA 

Przewodniczący rady poprosił o 
zabranie głosu wójta, aby odpowiedział 
na wcześniej zadane pytania. 

Wójt Andrzej Zaremba 
wyjaśnił: 

BIP 
"Z BlP mamy cały czas 

problem, bo zawiesza się nam program i 
nie możemy wej ść na strony 
internetowe. W tej chwili został 

zakupiony nowy "ups" do serwerowni. 
Ten pan, który jest informatykiem był 
zatrudniony przez pana Szabłowskiego 
i później przeze mnie, skoro był 

przedtem uznałem, że na rok mogę 
podpisać z nim umowę, po prostu nie 
umiał podłączyć skanera. Jest taki 
obowiązek, że uchwała musi być przez 
skaner podana na BIP. Przypuszczam, 
że w ciągu tygodnia zostanie to 
uzupełnione . 

KANALIZACJA 
Odbiór kanalizacj i jest 

przewidziany na 14 listopada. W tej 
chwili na ulicy Szosowej było 
sprawdzanie sieci kanalizacyjnej , będą 
montowane pompy czy przeciski . 
Konkretne podłączenie nastąpi po 
odbiorze kanalizacji. 

REMONTY 
Część pieniędzy jest wykorzystana, w 
Wierzbowie zostały zrobione drzwi, 
poszło zlecenie na wykonanie drzwi w 
Jastrząbce, robiony jest dach na remizie 
w Jemielite Wypychy. 

ZAKŁAD 

KOMUNALNY 
Na zakład komunalny żadne 
pomieszczenia nie poszły, mamy 
przygotowane dwa pomieszczenia po 
opiece społecznej ewentualnie 
pomieszczenia w tzw. chlewkach. 
Przeniesiemy wtedy spółkę wodną a te 
2 pomieszczenia, gdzie był kiedyś 

magazyn obrony cywilnej i to 
pomieszczenie, gdzie był pan leśnik, to 
te dwa pomieszczenia zostaną dla 
zakładu komunalnego. ic nie mogło 
być oddane w związku z tym, że była 
pomyłka w uchwale, a jest obowiązek, 
że w ciągu 14 dni po ukazaniu się w 
dzienniku urzędowym mam prawo 
wszcząć procedurę zatrudnienia 
kierownika Zakładu Komunalnego. Do 
tej pory jestem odpowiedzialny ja. 
Pracownicy, pani Kaczor i pan Gwara 
są pracownikami Urzędu Gminy, 
umowa jest zawarta z nimi do końca 
tego roku. Pieniądze pani Kaczor 
będzie zbierała pod koniec listopada i to 
wpłynie na konto gminy. 

DROGI 
Z POLIGONEM 

Ja rozmawiałem z sołtysem 

panem Pruszkowskim o tej drodze 
Jemielite- Sierzputy Marki, o którą pan 
Igielski pytał. Mówiłem kilkakrotnie na 
sesjach, my jesteśmy w takiej sytuacji 
nietypowej , w związku z tym, że mamy 
drogi przy dawnym poligonie. Drogi, 
które powinny być drogami polnymi, są 
drogami powiatowymi. Były to drogi 
strategiczne czterocyfrowe , 
specjalnego przeznaczenia. Tą drogą 
powinien zająć się powiat. W tej chwili 
nie będziemy robić żadnych dróg, tylko 
będziemy przygotowywać się do zimy, 
niwelować dziury. 

STAWY 
Pan Pstrągowski, Kurpiewski i 

ja wielokrotnie rozmawialiśmy z gminą 
Zambrów, Łomża, z panem 
Chomentowskim z Jemielitego, który 
ma koparkę, ale na kołach, ale nie 
I?0żna nią oczyszczać stawów. Jest pan 
Zurek, który też ma koparki na kołach i 
nie nadające się do oczyszczania 
stawów. Jest pan Wiktorzak z Uśniku, 
do niego kilkanaście razy jeździliśmy, 

on ma koparkę linową, ale jest chory i 
nie może podjąć pracy. Będę się starał, 

abyśmy te stawy, które są w naj gorszym 
stanie, oczyścili. Zostały dwa 
wysypiska zlikwidowane. Myśmy już 
zapłacili 9 000 zł, a mamy przyznane 
środki 20 000 zł na likwidacj ę 
wysypisk, mamy 11 , które nam 
wskazało Nadleśnictwo Łomża. Prośba 

do sołtysów, żeby nie dopuszczali do 
tego, by ludzie wywozili te śmieci na 
dzikie wysypiska, bo i tak to my 
wszyscy będziemy ponosić koszty 
usunięcia tych odpadów. Tak więc 
pieniądze , jakie gmina musi 
przeznaczyć mogłyby być 

przeznaczone na inne ważne dla 
mieszkańców zadania, między innymi 
na asfaltowanie dróg. 

JAŚNIEJSZE 
OBJAŚNIENIA 

Skarbnik Ewa Szeląg 

odpowiedziała radnemu 
Malinowskiemu, że będzie pisać jaśniej 
objaśnienia do zmian w budżecie. 

astępnie wójt odpowiedział 
na kolejne pytania: 

KAMERY 
"Publicznie nie powiem panu, 

ile jest kamer, one są i działają, jeżeli 
będzie pan w jakimś miejscu zostanie 
pan zarejestrowany. Chcę panu 
powiedzieć, że montowali to fachowcy, 
dali gwarancję i zabezpieczenia, mają 
nad tym programem pieczę. Ten system 
nie działa jednopoziomowo, działa na 
kilka poziomów jest rej estrator i na 
określoną ilość dni można cofnąć z 
powrotem. 

PALARNIA 
W SZKOLE 

Sytuacja o paleniu, ja nie czuj\( si\( 
kompetentny, żebym dyrektorowi szkoły 

nakazywał zrobienie palarni. 
ZAJĘCIA 

TANECZNE 
Panie Skubich, ja znalazłem, pani 

Elżbieta Skubich 20 godzin od 4 września 
2007 roku do 31 grudnia 2007 roku, zaj\(cia 
taneczne 12 godzin od 1 października 2007 
roku do 31 grudnia 2007 roku, w inny 
sposób, ale ktoś korzysta. Ja dokładnie 

wiem, że jest pan zły za odwołanie z 
p r z e w o d n i c z ąc e g o k o m i s j i 
antyalkoholowej i pod różnymi pretekstami 
próbuje pan wyprowadzić mnie z 
równowagi, ośmieszyć, zlekceważyć. Jest 
pan radnym ze Śniadowa, ja myślt<, że źle 
nie działam dla Śniadowa i pan gdyby 
wspierał moje inicjatywy, by nam si\( lepiej 
współpracowało. " 

ODPOWIEDŹ 
Pan Skubich zabrał głos i 

powiedział: 
"Faktycznie żona moja prowadzi 

nauk\( tańca, a ja jestem tam społecznie, 
pieniądze bierze żona 18 złotych za 
godzin\(. Baseny robiłem od 5 lat też cały 
czas społecznie, faktycznie jeżdż\( na 
baseny cały czas społecznie. W tej chwili 
chyba z basenu zrezygnujemy, żeby moje 
nazwisko nie padało, z tańca też, taniec 
robimy i rodzice są zadowoleni, proSZ\( 
przyjść w poniedziałek o gOdzinie?) 
15 i zobaczyć, ja tam cały czas 7 
jestem społecznie." 



WOLNE 
WNIOSKI 

PYTANIA MIESZKAŃCÓW 
Głos zabrał pan Modzelewski Jan w 

sprawie szkolenia i pozyskiwania pieniędzy z 
funduszy programu rozwoju obszarów 
wiejskich. Wyjaśnił zasady przydzielania 
funduszy i możliwości składania wniosków. 
Zachęcił wszystkich do składania wniosków na 
rok 2008 i poinformował o szkoleniu, które w 
najbliższym czasie będzie zorganizowane. 

Następnie głos zabrał pan Krajewski 
Ryszard i zapytał, ile kosztowało odzyskanie 
oczyszczalni, czy wpłynęły pieniądze na 
budowę dróg, jak przedstawia się sytuacja z 
asfaltowaniem ulic Skowronki i Szerokiej , 
dlaczego narasta napięcie we wspólnocie 
gminnej i w urzędzie gminy? 
Pan Polkowski Cezary zapytał, jaka jest cena 
wody, do kogo zgłaszać awarie, o porozumienie 
z powiatem w sprawie budowy drogi 
Szczepankowo Czap lice, jaki jest nakład gazety 
"Nasza Gmina" i jaki jest koszt jednego 
egzemplarza, gdzie można dostać tę gazetę? 

ODPOWIEDZI 
WÓJTA 

Następnie wójt udzielił odpowiedzi: 

WYSYPISKO 
"Moim obowiązkiem jest 

kontynuowanie tych złych i dobrych sytuacji po 
moim poprzedniku. Przedostatnia Sesja Rady 
Gminy poprzedniej kadencji zdecydowała o 
przekazaniu wysypiska odpadów komunalnych 
dla gminy Łomża, ona zobowiązuje. 

DOFINANSOWANIE 
Gmina Śniadowo w 2005 roku złożyła 

~niosek o dofmansowanie budowy dróg gminy 
Sniadowo do Urzędu Marszałkowskiego. 
Wniosek nie został pozytywnie rozpatrzony i 
odsunięty na listę rezerwową. Następnie 
zaproponowano nam 430 tysięcy, później 

cofnięto nam fundusze. Ja i pan Kurpiewski 
pojechaliśmy do Urzędu Marszałkowskiego, 
dokumenty wysłano do Warszawy do 
Ministerstwa Rozwoju Regionalnego do 
wiceministra Władysława Ortyla. Środki zostały 
przyznane jeszcze raz w 100 procentach. Ale te 
środki spłyną dopiero w marcu 2008 roku. W 
związku z tym musieliśmy zaciągnąć kredyt, 
żeby zapłacić wykonawcom za roboty. Tak 
wyglądała sytuacja z funduszami . 

SKOWRONKI 
W 1991 lub 1992 roku były wykonane 

dokumenty na ulicę Skowronki i Szeroką. Pan 
Krajewski nie chciał połączenia tych ulic. Na 
ulicę Skowronki została zrobiona dokumentacja 
i w tym roku zrobiono asfalt na drodze, która jest 
własnością gminy. 

PONAD NORMĘ 
Urząd wykonuje 200 procent zadań 

więcej, w urzędzie się pracuje, a nie przychodzi 
pić kawę, każdy dostaje nagrodę, jeśli dobrze 
pracuje. Mieszkańcy gminy wypowiedzieli się 
za moją kandydaturą, nie wszyscy muszą być 
zadowoleni. Ale to nie znaczy, że mogą mnie 
bezpodstawnie oczerniać . 

ILE ZA WODĘ 
Do gminy Miastkowo i gminy Łomża, 

za metr sześcienny wody płacimy 2,03 złotych . 

17\8 NAKŁAD GAZETY 
~ Nakład gazety wynosi 500 

egzemplarzy, tak podpisana jest umowa do 
końca roku. Jest rozwożona przez pana 
Filipkowskiego po punktach sprzedaży. Ludzie 
bardziej się interesują i szybciej się rozchodzi. 
Płacimy 1,80 złotych za 1 sztukę. 

TABLICE 
Dostaliśmy tablice ogłoszeniowe od " 

KURP DACHU" za darmo i 43 miejscowości 
otrzyma tablice. Rada Gminy przyznała na 
przystanki 50 000 złotych, za które miało być 
kupionych 20 przystanków. Wynegocjowałem z 
dyrektorem 2 000 złotych z zamontowaniem, za 
jeden przystanek. Zainstalowanych jest już 25 
sztuk. Od radnych zależy czy przyznacie środki 
na pozostałe przystanki." 

Pan Igielski zgłosił potrzebę autobusu 
dla mieszkańców wsi, drogi są powiatowe: 
Kolejowa, do Mężenina , do Olszewa, do 
Duchen Starych. 

MOST 
W sprawie mostu na Jakaci Dwornej 

pan wójt powiedział, że będzie poprawiony, 
będą podstawy żelbetonowe, belki metalowe i 
solidna konstrukcja. Ponadto wójt powiedział: 

"Otrzymałem obietnicę od dyrektora 
Zarządu Dróg Powiatow ych pana 
·Olszewskiego, że drogi będą utrzymane w 
należytym porządku. 

PODZIĘKOWANIE 

DLA WÓJTA 
Pan Alojzy Sienkiewicz podziękował 

za wywóz śmieci wSzczepankowie. 
Pan Zaremba Zdzisław poprosił o 

zwołanie komisji rozwoju gospodarczego. 
Przewodniczący rady Zdzisław 

Zaremba poinformował, że ustalony program 
sesji został wyczerpany,podziękował wszystkim 
za przybycie i zakończył obrady. 

XIII SESJA 
Posiedzenie XIII sesji Rady 

Gminy Śniadowo odbyło się 10 WUdnia br. w 
Gminnym Ośrodku Kultury w Sniadowie uL 
Ostrołęcka 13 . Sesja rozpoczęła się o godz. 
10:00 .. 

WNIOSKI RADNYCH 
Przewodnicząc y pan Zdzisław 

Zaremba zapytał radnych, czy ktoś chce zgłosić 
wnioski, zapytania i interpelacje. 

Radny pan Mirosław Skubich zapytał, 
czy jest gwarancja na chodnik, na ulicy 
Ostrołęckiej, jezdnia jest zmniejszona o 20 
centymetrów, jest problem z mijaniem się 

większych samochodów, jest pękniętych 30 
płytek, te płytki są ułożone, zamiast 
obramowania włożono połówki płytek, w 
asfalcie są dziury wielkości buta przy 
krawężniku, płytki są układane bez piaskU. 
Prosiłem pana wójta w kwietniu o wycięcie 
krzewów między Szosową, a Ostrołęcką, firma 

wysypisko śmieci stanowi w tej chwili własność 
gminy, jeżeli nie, czy jest możliwe ponownie 
przejąć, żeby mieszkańcy gminy nie płacili za 
wywożone śmieci, każdy ma pojemnik, mógłby 
sam wywozić i płacić symboliczną złotówkę. 

DZIAŁALNOSĆ WÓJTA 
MIĘDZY SESJAMI 

Zarzadzenia wójta: 
LZarządzenie Nr 51/07 w sprawie określenia 
sposobu wykonania uchwał Rady Gminy 
Śniadowo z dnia 12 listopada 2007 roku. 
2.Zarządzenie Nr 52/07 w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2007 rok z dnia 14 listopada 
2007 roku. 
3.2arządzenie Nr 53/07 w sprawie projektu 
budżetu gminy na 2008 rok z dnia 14 listopada 
2007 roku. 
4.Zarządzenie Nr 54/07 w sprawie nabycia 
nieruchomości niezabudowanej położonej we 
wsi Stare Ratowo gmina Śniadowo z dnia 16 
listopada 2007 roku. 
5.Zarządzenie Nr 55 / 07 w sprawie 
przygotowania projektów uchwał Rady Gminy 
Śniadowo z dnia 6 grudnia 2007 roku. 
Uczestnictwo wójta w szkoleniach 
i spotkaniach: 
1. 22 listopada 2007 roku Szczepankowo 
konkurs wiedzy o św. Andrzeju Boboli; 
2. 24 listopada 2007 roku Pniewo Gminny 
Ośrodek Kultury - uroczysty wieczór; 
3. 26 listopada 2007 roku Białystok - szkolenie 
nt. pozyskiwanie środków z funduszy 
europejskich na lata 2008-2013; 
4. 28 listopada 2007 roku Łomża - Sesja Rady 
Powiatu Łomżyńskiego. 
5. 28 listopada 2007 roku Łomża - spotkanie z 
Wicemarszałkiem Województwa Podlaskiego 
panem Markiem Olbrysiem. 

PODJĘTE UCHWAŁY 
STATUT GOPS 

Głos zabrał kierownik GOPS pani Anna 
Strzeszewska i przedstawiła projekt uchwały w 
sprawie zmiany Statutu Ośrodka Pomocy 
Społecznej wŚniadowie. 
Podczas głosowania za podjęciem uchwały 
głosowało 14-u radnych. 
Uchwala Nr XII1/67/07 stanowi załącznik do 
protokołu. 

ZMIANY W BUDŻECIE 
Skarbnik Ewa Szeląg przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 
2007 rok i udzieliła objaśnień. 

Dokonano ogólnego zwiększenia planu 
dochodów budżetowych na rok 2007 w kwocie 
80309zł 

Podczas głosowania za podjęciem uchwały 
głosowało II-u radnych, od głosu wstrzymało 
się 3-ch radnych. 
Uchwała Nr XIIIl68/07 stanowi załącznik do 
protokołu. 

część wycięła faktycznie, dalsze krzewy są""'·(J~f§~~~~~ 
niewycięte, a pamiętamy, że trzy lata temu był tu ~ 
wypadek śmiertelny. Dalej proszę o wycięcie ____ ~ _.3'1<1«'''' 

Wesołych świąt 
Bożego Narodzenia, 

dużo uśmiechu, miłości, 
szczęścia i wrażliwości 

życzy 

Przewodniczący Rady 
Gminy Śniadowo 

Zdzisław Zaremba 

drzew za Brulinem w kierunku Szumowa i 
wycięcie krzewów w Konopkach, przy barze, 
teraz też był wypadek. Czy wszystkie dodatkowe 
przyłącza na terenie Śniadowa są realizowane? 

Radny pan Igielski poinformował 
wójta, że mieszkańcy Olszewa chcieliby, żeby 
gmina pogłębiła staw, czy jest to możliwe? W 
sprawie drogi do Duchen Starych, przejechać nie 
można od szosy do krzyża, droga nie jest 
robiona, dlaczego? 

Radny Malinowski zapytał, czy 



KREDYT 
Pani skarbnik Ewa Szeląg przedstawiła projekt 
uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu 
inwestycyjnego długoterminowego na 
sfinansowanie deficytu budżetowego 
wynikającego z uchwały budżetowej na 2007 
rok. Następnie udzieliła wyjaśnień, że budowa 
kanalizacji sanitarnej w Sniadowie i Starym 
Ratowie była realizowana w tym roku, już jest 
końcowe rozliczenie tej inwestycji. Składaliśmy 
do Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego 
przejściowe płatności w związku z wykonanymi 
poszczególnymi etapami tej inwestycji . Te 
środki na które były składane wnioski 
przejściowe zostały do budżetu już przyjęte. W 
związku z tym końcowe rozliczenie nastąpiło 
teraz w grudniu wysłaliśmy wniosek o zwrot tej 
dotacji. Musimy dokonać płatności 
wykonawcom, na kilka miesięcy musimy 
zaciągnąć kredyt do czasu, kiedy wpłyną środki. 
Podczas głosowania za podjęciem uchwały 
głosowało 14-u radnych. 
Uchwala Nr XIII/69/07 stanowi załącznik do 
protokołu. 

Wójt po zakończeniu głosowania podziękował 
radnym i powiedział, że jest to jedno z wielu 
działań, które pozwolą i zachęca do budowy 
nowych zakładów pracy na naszym terenie. 
ZWOLNIENIA OD PODATKU 
Pani Gronostajska Janina, pracownik Urzędu 
Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie 
zwolnień od podatku od nieruchomości w 
ramach pomocy de minimis dla podmiotów 
prowadzących działalność gospodarczą na 
terenie gminy Śniadowo. Uchwała się nie 
zmienia, zabrakło tylko opinii z Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów. W tej chwili mamy 
pozytywną opinię. 

Podczas głosowania za podjęciem uchwały 

głosowało 14-u radnych. 
Uchwala Nr XIII/70/07 stanowi załącznik do 
protokołu. 

STAWKA ZA WODĘ 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt 
uchwały w sprawie ustalenia stawki za wodę 
pobieraną z urządzeń zbiorowego zaopatrzenia 
na terenie gminy Śniadowo. 

Pan Skubich zaproponował, żeby 

zmniejszyć opłatę stałą na 4 złote. 
Następnie Przewodniczący Rady poprosił 

radnych o przegłosowanie propozycji - opłata 

stała 5 , 50 złotych. Za propozycją 

Przewodniczącego głosowało 10-ciu radnych, 
przeciw było 2-ch radnych i wstrzymało się od 
głosu 2-ch radnych. 
Podczas głosowania za podjęciem uchwały 

głosowało 10-u radnych, od głosu wstrzymało 
się 4-ch radnych. 
Uchwala Nr XIII/71/07 stanowi załącznik do 
protokołu. 

STAWKA ZA ŚCIEKI 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały 
w sprawie ustalenia stawki za wprowadzenie i 
dowożenie ścieków do urządzeń 
kanalizacyjnych na terenie gminy Śniadowo. 

Pan Igielski zapytał, czy oddzielny 
licznik powinien być na ścieki. 
Wójt odpowiedział, jeśli ktoś używa wody do 
innych celów, ma obowiązek zamontować 
oddzielny wodomierz i po zgłoszeniu płaci za 
pobór wody, a nie płaci za ścieki, dotyczy to 
Śniadowa i Starego Ratowa. 
Podczas głosowania za podjęciem uchwały 
głosowało 14-u radnych. 
Uchwala Nr XIII/72/07 stanowi załącznik do 
protokołu. 

REGULAMIN 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt 
uchwały w sprawie regulaminu zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzania ścieków. 

Pan Malinowski zaproponował, żeby 

w postanowieniach końcowych, w sprawie 
upoważnienia Wójta do zawierania umów, ale po 
pozytywnym zaopiniowaniu przez komisję 

rozwoju gospodarczego. 
Radca prawny pani Elżbieta 

Szymańska potwierdziła, że może być taki zapis. 
Przewodniczący odczytał poprawkę 

naniesioną w projekcie uchwały. 
Podczas głosowania za podjęciem uchwały 

głosowało 12-u radnych, od głosu wstrzymało 
się 2-ch radnych. 
Uchwala Nr XIII/73/07 stanowi załącznik do 
protokołu. 
PODATKI I ZWOLNIENIA 

Skarbnik odczytała projekt uchwały w 
sprawie określenia wysokości podatku od 
środków transportowych. 
Podczas głosowania za podjęciem uchwały 

głosowało 14-u radnych. 
Uchwala Nr XIII/74/07 stanowi załącznik do 
protokołu. 

Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie 
zwolnień w podatku od środków 

transportowych. 
Podczas głosowania za podjęciem uchwały 

głosowało 14-u radnych. 
Uchwala Nr XIII/75/07 stanowi załącznik do 
protokołu. 

Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości. 

Podczas głosowania za podjęciem uchwały 

głosowało 14-u radnych. 
Uchwala Nr XIII/76/07 stanowi załącznik do 
protokołu. 

Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały w 
sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. 
Podczas głosowania za podjęciem uchwały 

głosowało 14-u radnych. 
Uchwala Nr XIII/77/07 stanowi załącznik do 
protokołu. 

Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie 
określenia stawek opłaty targowej. 
Podczas głosowania za podjęciem uchwały 
głosowało 14-u radnych. 
Uchwala Nr XIII/78/07 stanowi załącznik do 
protokołu. 

CENA ŻYTA 
Przewodniczący Rady Gminy 

przedstawił projekt uchwały w sprawie 
obniżenia ceny l q żyta będącej podstawą 
wymiaru podatku rolnego na 2008 rok. 

Wójt wystąpił z wnioskiem o nie 
zmniejszanie ceny l q żyta do wymiaru podatku 
rolnego. Przewodniczącego poprosił o nie 
poddawanie pod głosowanie uchwały, w 
przypadku, gdy radni zadecydują nie obniżać 
ceny żyta: 
"Jeżeli zmniejszymy, musimy liczyć się z 
konsekwencjami, to mniejsze wpływy dla 
Urzędu Gminy, za dwa lata naliczenie mniejszej 
subwencji, w tym roku o taką kwotę 

zmniejszenie subwencji, w dalszej przyszłości 
brak środków na inwestycje." 

Następnie Przewodniczący Rady 
Gminy zapytał, kto jest za obecną ceną l q żyta? 
Podczas głosowania 8-u radnych opowiedziało 
się za, 2-ch było przeciw i 4-ch radnych 
wstrzymało się od głosu. 
Następnie Przewodniczący Rady stwierdził, że 
uchwała nie została ,Podjęta . 

ODPOWIEDZI WOJTA 
Wójt udzielił odpowiedzi: 

"Panie Skubich gwarancja na 
chodniki, na wykonaną instalację sanitarną jak 
również na nawierzchnię asfaltową obowiązuje. 
Jest drażliwa sytuacja z płytkami na ulicy 
Szosowej i Ostrołęckiej, firma wykonała wjazdy, 
zgodnie z umową wykonawca ma obowiązek 
przywrócić wygląd do stanu pierwotnego. Jutro 
przyjeżdża komisja i dyrektor Zarządu Dróg 
Powiatowych, bo jest to droga powiatowa i 
wykonawca, który dał nam 3 lata gwarancji, jeśli 
trzeba będąpoprawki. 

Drugie pytanie my zawarliśmy z Radą Powiatu 
porozumienie w sprawie wykonania 
nawierzchni bitumicznej na ulicy Kolejowej i na 
drodze do Duchen Starych. W tym porozumieniu 
jest punkt, w którym gmina Śniadowo 
zobowiązuje się do przeprowadzenia przetargu. 
Po przetargu przyjechał starosta, bo prawnicy 
stwierdzili, że to tak do końca jest niewłaściwe, 

ponieważ droga powiatowa nie jest w naszym 
władaniu . Na jednej z komisji pan Szabłowski 
powiedział, że ma wątpliwości co do przekazania 
tych 40 000 złotych dla gminy Śniadowo, 
ponieważ procedury przetargowe były trochę nie 
takie, więc on ma wątpliwość, czy w ogóle 
gminie Śniadowo należą się te pieniądze. 

Panie Igielski droga na Duchny, 
procedury przetargowe są obowiązujące i 
musimy dotrzymać. Na ulicy Kolejowej zaczęto 
robienie wykopów, wybieranie ziemi, żeby 

nawieźć kruszywo. Po moich interwencjach jest 
nawożone kruszywo, przyjedzie komisja z 
powiatu i dadzą nam te 40 000 złotych . Ta sama 
firma robi drogę na Duchny. Dopiero w maju 
można zacząć kładzenie asfaltu. 

Pan Igielski dodał: "Niech pan wójt 
przyjedzie i zobaczy, jaka tam jest droga, żeby 
równarka, chociaż wyrównała tę drogę." 

Wójt odpowiedział: 
"Dobrze zadzwonimy, jest pan Kurpiewski 
zajmie się tą sprawą. 
Wysypisko śmieci - połowa została przekazana 

dla gminy Łomża w październiku na 
przedostatniej sesji Rady Gminy na wniosek 
wójta -mojego poprzednika. Połowa jest we 
władaniu gminy Łomża, a połowa Śniadowa. Ja 
zachęcam Wójta Gminy Łomża, żeby 

nowotworzony Zakład Komunalny przejął to 
składowisko odpadów, żeby pracownik był z 
Zakładu Komunalnego, żeby gmina miała 

wpływ na to, kto i co tam wywozi." 

WOLNE WNIOSKI 
Głos zabrał pan Polkowski, zwrócił się do 
sołtysów z prośbą o zgłaszanie do remontu 
przepustów wodnych. 
Pan Zdzisław Łuba poprosił o przesunięcie 

przystanku dla dzieci, który jest źle ustawiony 
we wsi Mężenin . 
Wójt odpowiedział, że będzie to w miarę 

możliwości przestawione. 
Przewodniczący rady poinformował, że ustalony 
program sesji został wyczerpany w związku z 
tym zamknął obrady XIII sesji Rady Gminy i 
podziękował wszystkim za przybycie. 



ŚNIADOWIACY 
w SEJMIE 

Dnia 15 listopada br. odbyła się 

wycieczka do Warszawy zorganizowana przez 
pana Marka Filipkowskiego, panią Ewę Dudę i 
panią Jolantę Zysk. 

O 8:00 wyruszyliśmy sprzed naszego 
gimnazjum . Po dwugodzinnej podróży 

podekscytowani dojechaliśmy pod Sejm RP, gdzie 
po przejściu rutynowej kontroli udaliśmy się do 
sali, w której pani przewodnik przybliżyła nam 
historię sejmu i podkreśliła jego ważną rolę w 
demokratycznym państwie. 

Następnie spotkaliśmy się z posłem na 
sejm pochodzącym z Łomży p. Lechem Antonim 
Kołakowskim, każdy mógł zadać mu jakieś 

pytanie, na które wyczerpująco odpowiadał. 

Spotkanie to uwieczniliśmy na wspólnej 
fotografii . 

Potem mogliśmy zobaczyć salę obrad 
sejmowych, którą do tej pory widywaliśmy tylko 
w telewizji. Zrobiła na nas ogromne wrażenie. ie 
każdy może się pochwalić, że był w sejmie, a nam 
się udało. Może w przyszłości powrócimy tu jako 
posłowie i posłanki? Kto wie? 

astępnie mimo niewielkiego 
spóźnienia dotarliśmy do muzeum geologii, gdzie 
poznaliśmy historię trąbowców i budowę ich 
ciała, niektórych części szkieletu mogliśmy nawet 
dotknąć, co zrobiło na nas ogromne wrażenie, 
ponieważ niektóre kości były naprawdę duże i 
ciężkie. Wszyscy podziwiali ogromny ząb 
mamuta. Mogliśmy też oglądać naturalne zasoby 
zleOll . 

Kolejnym punktem wycieczki , ku 
radości wszystkich, było centrum handlowe 
Arkadia, gdzie mogliśmy zrobić niewielkie 
zakupy i zjeść ciepły posiłek. 

Punktualnie o 17:45 wszyscy 
zadowoleni z tego, co zakupili, spotkaliśmy się na 
umówionym miejscu i ruszyliśmy do Teatru 
Ochoty na sztukę "John and Marry". Przed 
spektaklem mieliśmy okazję zobaczyć teatr od 
kuchni i spędzić miłe chwile w przytulnej 
teatralnej kafejce. Kiedy zmierzaliśmy na 
widownię, niektórzy z nas zostali poproszeni o 
udzielenie wywiadu dla telewizji na temat miłości 
od pierwszego wejrzenia. 
Wywiadu dla telewizji udzielił również nasz 
opiekun pan Marek Filipkowski. Kiedy wszyscy 
weszli na salę, redaktor wraz z filmującym 

kamerzystą spytał o zdanie głównego bohatera 
sztuki, w którego rolę wcielił się Tomasz Mędrzak 
(grający Stasia Tarkowskiego w pierwszej 
filmowej wersji "W pustyni i w puszczy") i wtedy 
wszyscy zorientowali się, że redaktor i 
kamerzysta to tak naprawdę aktorzy biorący 

udział w przedstawieniu, a nie, jak dotychczas 
przypuszczaliśmy, panowie z telewizji. W 
odpowiedzi na pytanie o swoją miłość od 
pierwszego wejrzenia główny bohater zaczął 

opowieść o tym, co przeżył z tytułową Marry, w 
której postać wcieliła się Agnieszka Sitek. Sztuka 
bardzo się wszystkim podobała głównie dlatego, 
że sala była bardzo kameralna i każdy miał 
wrażenie, że aktorzy grają właśnie dla niego, także 
wspaniała gra aktorska i aranżacja muzyczna 
powodowały pozytywne i wyjątkowe doznania. 

Po wyjściu z teatru na tablicy 
informacyjnej zobaczyliśmy ogłoszenie o tym, że 
w najbliższym czasie będzie wystawiana druga 
część sztuki. Wszyscy bardzo się z tego ucieszyli i 
zadeklarowali, że z ochotąją zobaczą. astępnie 

wsiedliśmy do autobusu i zmęczeni, ale 
szczęśliwi , ruszyliśmy w drogę powrotną do 
Śniadowa . 

Agnieszka Tyszka i Milena Komorowska 
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